
 

Skolebestyrelsesmøde den 24. november kl. 17:30-20.00 

Formøde for alle undtagen ledelsen: 17.30 – 18.00 

Møde for alle fra 18.00 – 20.00 

Deltagere Næstformand Sofia Moura 
Bestyrelsesmedlemmer: Henrik Korsbæk, Jesper Meyland, Charlotte Mortensen, 
Anna Louise Møller, Christian Thorkildsen, Jesper Vejdiksen, Cathrine Monhart,  
Mette Bertram. 
Medarbejderrepræsentanter: Gert Hochreuter Andersen, Andreas Ralund 
Elevrepræsentanter: Christoffer 
Skoleleder Louise Schaaf 
Souschef: Peter Hindborg 
SFO- og klubleder John Khan 

Mødeleder 
Sofia Moura 

Afbud Rikke Egeberg, Anna Louise Møller, Christian Thorkildsen, Cathrine Monhart 

Indkalder Næstformand og skoleleder 

Referent Ledelsen - Find referat af seneste møde 

Formøde (17.30-18.00) 

Dagsorden: 

1. Velkomst og rammesætning 

2. Ledelsen og elevråd orienterer 

• SKOLE: Skoleindskrivning kører her i november måned, ligesom der foregår 

visitations samtaler for kommende elever med specielle behov.  

Status omkring Corona på Ellemarkskolen er at Køge Kommune nu har over 400 

smittede pr. 100.000 indbyggere, og derfor er der nye corona retningslinjer for 

Ellemarkskolens hverdag. 

Der afholdes informationsmøde den 25. november for nye forældre.  

Den planlagte præsentationsfilm om Ellemarkskolen er udskudt på grund af 

praktiske forhindringer. 

Integrationsrådet i Køge Kommune har plads til en repræsentant fra 

skolebestyrelsen, så der er mulighed for at komme med der.  

• SFO: Corona har fra mandag d. 22. november sat dagsordenen på Oasen, Pitten & 

UK. Børnene er opdelt i årgange med faste pædagoger, fælles arrangementer er 

aflyst – intet julearrangement. Det går ud over de planlagte aktiviteter – men 

planerne bliver nu opdateret efter forholdene.  

https://ellemarkskolen.aula.dk/alt-det-praktiske/skolebestyrelsen/referater-fra-skolebestyrelse-moeder


Vi har på Ellemarkskolen lavet er nyt tilbud til børnehaverne om at de kan ”komme 

på tur” til Ellemarkskolen. Det har været givtigt og vi fortsætter med at udvikle 

konceptet i foråret. 

• Intet nyt fra elevrådet. 

3. Nyt fra debatmøde den 11. november 

• Et bestyrelsesmedlem deltog i debatmødet på Hastrupskolen og orienterede 

skolebestyrelsen om det han havde oplevet. Desværre blev de fleste deltagende 

politikere ikke valgt ind i byrådet, men det var et godt møde.  

4. Status fra årshjulet udvalg 

• Årshjulet er blevet konverteret – fra et rundt hjul til et firkantet skema.  

Udvalget er blevet bevidst over hvor mange faste opgaver der faktisk skal nås hvert 

år.  Arbejdet i udvalget fortsætter på et nyt møde og udvalget melder tilbage 

hvornår de er klar til fremlæggelse for SB. 

5. Tema: Revision af Ellemarkskolens principper - Princip om mobilfri skole. 

Drøftelse om den nuværende ordning vedr. mobil i skoletiden. 

 

Elevrådets undersøgelse af elevernes holdning til at afskaffe mobilfri Ellemarkskolen 

blev fremlagt for skolebestyrelsen. Eleverne ønsker mobil tilbage fordi den er er 

væsentlig del af deres liv. Og et flertal af eleverne i udskolingen ønsker mobilen i 

skoletiden. Desuden fremhævede elevrepræsentanten at eleverne også er sociale med 

brug af mobiler, ved f.eks. at vise fotos, små film m.m. 

Selvom mobilfri skole opretholdes, så ønsker eleverne bedre muligheder for socialt 

samvær i pauserne, multibane, spilcafe, brætspil m.m. 

 

Medarbejderrepræsentanten fortalte lidt om det praktiske besvær med at indsamle 

mobilerne hver morgen. Desuden henviste medarbejderrepræsentanten til en 

undersøgelse der entydigt viser at mobilfri skole giver mere koncentration og bedre 

samvær. Men han medgav at der var brug for at få faciliteret pauserne for udskolingen 

meget bedre. 

Desuden blev det fremhævet, at der er konfliktstof gemt i det at indsamle mobiler. 

Desuden at det holdningen at det ikke kan anbefales til eleverne på mellemtrinnet, de 

kan sandsynligvis ikke administrere af få mobil i skoletiden. 

Ledelsen takkede for elevrådets grundige arbejde, og fortalte at ledelsen også har 

drøftet mobilfri skole, og at vi ønsker princippet bevaret. Ledelsen medgav at 

mulighederne for samvær og leg i pauserne skal forbedres kraftigt. 

Folkeskolen har en forpligtigelse til at danne eleverne ved at vise dem ”en anden 

verden”, uden at skolen dog glemmer at undervise i digital dannelse m.m. 

 

 

Forældreinput: 



• Når eleverne har adgang til PC i pauserne, hvad er forskellen så ved at man ikke 

må have mobil? 

• På ungdomsuddannelser er flere steder en regel om at eleverne skal aflevere 

deres mobil, fordi der er erfaring for at de ikke har lært at administrere det selv 

- der er brug for fordybelsesdannelse. 

• Når eleverne i skole bør der ikke være mobiltelefoner – det er en fritidsting. 

Skolen er et frirum for eleverne. 

• Der skal være et socialt alternativ i pauserne. 

• Eleverne skal jo ikke have mobiler i timerne (medmindre det er en del af 

undervisningen) – det er vel kun i pauserne de skal have mulighed for mobil. 

• Det er godt at ”brande” Ellemarkskolen på, at der er en klar holdning til brug af 

mobiltelefonen. 

Bestyrelsen besluttede enstemmigt at forsøgsordningen fortsætter, indtil der er blevet 

udarbejdet nye principper for mobilfri skole på Ellemarkskolen. Desuden blev det 

besluttet, at der skal lave et nyt udkast til principper for en mobilfri Ellemarkskole. 

Udvalget består af den del af bestyrelsen som deltager på næste møde d. 13/12-21  

Udkastet til princippet fremsendes til KU til videre drøftelse, inden endelig vedtagelse. 

6. Evt. 

• Ingen punkter 

 

Næste skolebestyrelses møde er onsdag d. 13/12-21 – dette møde er et arbejdsmøde hvor der arbejdes 

med principper for mobilfri skole, årshjul, og desuden bliver plads til at ønske hinanden god jul. Bemærk 

at der ikke bliver udsendt en dagsorden til dette møde, da det er et arbejdsmøde. 

 

Elevrådets undersøgelse omkring elevernes holdning til mobilfri skole vedhæftes dette referat 

 

Referent 

John Khan 

 


